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Пензионере Града Добоја , 
односно Удружење  пензионера, 
и у наредном периоду водиће 
предсједник Удружења Рајко 
Глигорић и Рајко Тодоровић, 
предсједник Скупштине. Ово су 
одлучили  делегати Скупштине, 
која је одржана у Добоју.

                                                                                            
        ( Опширније на 2.страни)
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Sa izvr{tajno- izborne Skup{tine penzionera u Doboju

    Д и р е кто р  Ф о н д а  п е н з и ј с ко -
инвалидског осигуранја Републике 
Српске Младен Милић рекао је да би у 
јануару идуће године требало да услиједи 
највеће усклађивање раста пензија у 
Репблици Српској од три и по посто,  тако 
да пензије достигну ниво од 50 посто 
просјечне плате.     

            ( Страна 3,)           
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РАСТ
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УЗВЈЕШТАЈНО ИЗБОРНА СКУПШТИНА:

КАСА УЗАЈАМНЕ ПОМОЋИ

(СТРАНА 5)-СВЕ ВИШЕ ЧЛАНОВА      
БРИГА О ЗДРАВЉУ ПЕНЗИОНЕРА

 -БЕСПЛАТНИ ПРЕВЕНТИВНИ
ЉЕКАРСКИ ПРЕГЛЕДИ (СТРАНА 6)

    (СТРАНА 7) -ИЗЛЕТИ ПЕНЗИОНЕРА 



Око 1200  пензионера из 
Котор Вароша, Теслића, Добоја 
Дервенте, Модриче, Приједора, 
Петрова, Станара, Вукосавља и 
других мјеста Републике Српске 
окупило се   4. јула на планини 
Борја, тачније у мјесту Солила, 
на годишњицу страдања групе 
бораца НОР-а.  Том приликом 
још једном је истакнута важност 
о ч у в а њ а   с ј е ћ а њ а  н а 

БИЛТЕНА К Т У Е Л Н О С Т И

ИЗВЈЕШТАЈНО - ИЗБОРНА СЈЕДНИЦА УДРУЖЕЊА  ПЕНЗИОНЕРА ГРАДА ДОБОЈ

Пензионере Града Добоја , 

односно Удружење пензионера , и у 

н а р е д н о м  п е р и о д у  в о д и ћ е 

предсједник Удружења Рајко 

Глигорић и Рајко Тодоровић, 

предсједник Скупштине. Ово су 

одлучили  делегати Скупштине 

која је одржана у Добоју.

Извјештајно изборној сједници 
Скупштине Удружења пензионера 
г р а д а  Д о б о ј ,  п о р е д  д е л г а т а 
присутвовали су и гости међу којима 
Раде Ракуљ , предсједник Удружења 
пензионера Републике Српске, Драган 
Василић, замјеник градоначелника, те 
предсједници удружења пензионера из 
Теслића, Дервенте, Брода и Станара

    Након уводног излагања Рајка 
Тодоровића, предсједника Скупштине 
удружења пензионера града Добој, 
највећи скуп добојских пензионера 
поздравили су РадеРакуљ, Драган 
Василић као и предсједници сусједних 
удружења.

     Рајко Глигорић, предсједник 
Удружења пензионера града Добој, у 
опширнијем извјештају о раду у 
протеклом периоду, нагласио је да је на 
свим нивоима дјеловања  показан и 
остварен завидан ниво активности, а 

што је  резултирало  позитивним 
резултатима. Уочљиво је да су резултати 
видљиви у побољшању социјалног и 
здравственог положаја пензионера. Он је 
посебно истакао квалитетан и савјестан 
рад чланова Управног и Надзорног одбора 
као и Стрчне службе Удружења.  Глигорић 
је изразио и захвалност  представницима 
градске власти на донацијама у протеклом 
периоду ,  те Удружењу пензионера 
Републике Српске за помоћ у раду 
Регионалног одбора , као и Првом 
п е н з и о н е р с ком  м и к р о к р ед и т н ом  
друштву на донацији за одржавање 
Васкршњег турнира у шаху као и Градској 
топлани добој. 

   О б р а ћ а ј у ћ и  с е  д е л е г ат и м а 
Скупштине, Раде Ракуљ, је истакао да је 
ово једно од најболјих удружења 
пензионера у РС како по резултатима рада 
тако и свом организовању и које може да 
послужи као узор многим другим 
удуружењима. Он је нагласио да ће 

Републичко удружење  увијек 
помагати и подстицати финансијски 
пројекте  добојског  Удружења 
пензионера..

    Драган Василић, замјеник 
градоначелника града Добој, истакао 
је да локална власт пружа помоћ и 
подршку Удружењу пензионера 
града Добој те да ће то радити и у 
наредном периоду.

      Представници удружења 
сусједних општина поздравили су 
делегате и изразили задовољство што 
се сарадња добојског удружења 
успјешно одвија са свим удружењима 
на регији.

     На сједници су, након усвајања 
Извјештаја о раду и Програма рада , 
као и финансијских извјештаја, 
обављени избори предсједника 
Скупштине , предсједника Удружења 
и чланова Управног и Надзорног 
одбора.

    

Делегати на Скупштини Удружења пензионера

ПЕНЗИОНЕРИ РС НА БОРЈУ 

антифашистичку борбу 
током Другог свјетског рата

    М и л е  Ђ у р и ћ , 
предсједник Удружења 
пензионера Теслић, које је 
било са которварошким 
удружењем организатор 
овог масовног окупљања 
пензионера, каже да је ово  
н а с т а в а к  п р е д р а т н е 
традиције .

    Дружење пензионера на Борју 
било је уједно и прилика да се 
размијене искуства о статусу 
п е н з и о н е р с ке  п о п ул а ц и ј е  у 
Републици Српској које, и поред 
низа тешкоћа, проналази начин за 
дружење, излете па чак и провесели 
уз пјесму и игру.
    

ДРУЖЕЊЕ И РАЗМЈЕНА
ИСКУСТАВА

ДОБОЈСКИ ПЕНЗИОНЕРИ НА ДРУЖЕЊУ

ПОВЈЕРЕЊЕ ДОСАДАШЊЕМ 
РУКОВОДСТВУ



се посматра структура остварених 
права на годишњем нивоу, раме уз 
раме са најрзвијенијим земљама 
Европе.
     Према његовим ријечима  
годишње се оствари око 1.000 
инвалидских пензија , док је 2010. 
године   на  годишњем нивоу 
остваривано и до 3.000.
     Милић је нагласио да се највише 
инвалидских  пензија остварује на 
основу малигних обољења и да тај 
број расте из године у годину и 
износи 26 посто , након чега слиједе 
кардиоваскуларна и душевна 
о б о љ е њ а .  О н  ј е  р е к а о  д а  
инвалидска пензија  није виша и 
повољнија у односу на старосну. 
     Говорећи о односу запослених и 
пензионера,   Милић је навео да 
Српска има 318.050 пријављених 
осигураника и 265.800 пензионера 
и то је однос 1,20 према један, што је 
на нивоу Хрватске, док је то у 
Словенији 1,47 према један.

  -Мали број земаља може се 
похвалити иоле  повољнијим 
односом у структури осигураника  
и корисника права, рекао је Милић.
    Милић сматра да би проблем  
р и ј е ш и л о  п о в е ћ а њ е  с т о п е 
наталитета и поручио да Фонд ПИО  
никога не тјера у пензију , већ му је у 
интересу да радници што дуже 
раде.(Srna)

БИЛТЕН А К Т У Е Л Н О С Т И

МЛАДЕН МИЛИЋ, ДИРЕКТОР ФОНДА ПИО РС:

СНАБДИЈЕВАЊЕ УГЉЕМ

СВЕ ВЕЋИ ИНТЕРЕС ПЕНЗИОНЕРА

  Директор Фонда пензијско-
и н в а л и д с к о г  о с и г у р а њ а 
Републике  Српске  Младен 
Милић рекао је да би у јануару 
идуће године требало да услиједи 
највеће усклађивање раста 
пензија у Репблици Српској од 
три и по посто,  тако да пензије 
достигну ниво од 50 посто 
просјечне плате. 
 
    -Наплат а  доприно с а  за 
пензијско-инвалидско осигурање 
биљежи годишњи раст од шест 
посто, пр чему прилив нових 
пензионера опада  и ове године ће 
износити мање од три хиљаде.  То 
је још јако висока стопа , од 1,4 на 
постојећи  број пензионера , а 
препоручљиво је да то буде испод  
један посто, рекао је Милић.
   Он је нагласио да је опредјељење 
Владе да су  пензионери приоритет 
када је ријеч о исплати  из Буџета. 
Милић је подсјетио да су од 2013. 
године , када је извршено прво 
годишње  усклађивање пензија 
према  новом  закону,  према 
параметрима оствареним,  у 2012. 
години , до данас пензије увећане у 
номиналном износу  за непуних 25 
посто, што је далеко бржи раст у 
односу на раст просјечних плата у 
Српској.
      Директор Фонда ПИО је 
нагласио да исплата пензија од 

преласка на трезорски систем 
пословања не касни ни дана за 
265.800 корисника, односно да се 
пензије исплаћују  до 10. у мјесецу 

и додао да просјечна пензија износи 
382,00 КМ. 
     -Имамо  57,5 посто корисника 
права на старосну пензију, 28 посто 
на породичну, те око 14 посто на 
инвалидску пензију. Из мјесеца у 
мјесец расте број корисника  
старосне, а смањује  број оних који 
имају право на породичну и 
инвалидску пензију., што је добро, 
прецизирао је Мићић и додао да је 
Фонд ПИО Републике Српске , када 

Младен Милић

Ове године , као и у протеклом периоду, 
пензионери су уз пуну подршку Удружења 
пензионера града Добој успјели да обезбиједе 
потребне количине угља. Наиме, Стручна 
служба Удружења је успјела да обезбиједи угаљ 
на отплату и то коцку и комадни угаљ из рудника 
Шикуље-Крека. 
    - Интерес пензионера за набавку угља био је до 
сада највећи тако да смо успјели да реализујемо 

уговор са добављачем и испоручимо преко 400 
тона угља. Сви корисници овог огрева изразили 
су задовољство квалитетом и испоруком угља а 
посебно им је олакшавајућа околност што огрев 
отплаћују на осам рата, истичу у Стручној 
служби Удружења пензионера у Добоју.
    И ове године било је интересовања за огревно 
дрво, али није се појавио ни један добављач који 
је спреман да даје дрво на мјесечну отплату.

НОВА ГОДИНА ДОНОСИ
НАЈВЕЋИ РАСТ ПЕНЗИЈА



Стручна служба Удружења пензионера града Добој и Одбор 
касе узајамне помоћи извршили су тромјесечну анализу рада 
овог тијела и констатовали да је формирање Касе узајамне 
помоћи једна од најкориснијих активности и потеза које је 
добојско Удружење пензионера урадило за своје чланство.

-Број чланова касе из дана у дан је све већи. Пензионери 
препознају корист од овог вида удруживања гдје на брз и 
једноставан начин могу обезбиједити неопходна средства за 
рјешавање разних егзистенцијалних потреба. Без камате, уз 
минималну провизију и уз одгођено враћање позајмице од десет 
мјесеци, члановима Касе узајамне помоћи ово је најповољнији 
вид задуживања, истичу у Одбору касе. 

Закључно са априлском подјелом позајмице, која је била 
рекордна како по броју корисника тако и износу подијељеног 
новца, од почетка године средства Касе користио је 121 
пензионер а укупно је подијељено 94.140,00 КМ.

-Веома са задовољан што нам је наше Удружење омогућило 
да и ми пензионери, који због година живота нисмо пожељни у 
банкама, можемо узимати краткорочне позајмице из Касе,  а која 
ће мени лично добро доћи за набавку огрева, каже пензионер из 
добојског насеља Усора

БИЛТЕН БИЛТЕНА К Т У Е Л Н О С Т И А К Т У Е Л Н О

ОКРУГЛИ СТО НА ТЕМУ ЗДРАВОГ СТАРЕЊА

СВЕ ВИШЕ СТАРИХ ЛИЦА
ТРАЖИ КУЋНУ ЊЕГУ

-Смјештање родитеља 
у старачке домове  није 
в и ш е  а к т у е л н о  к а о 
претходних година јер 
одлазак од куће већина 
људи у трећој животној 
д о б и  д о ж и в љ а в а 
трауматично. Зато је чест 
случај да се из домова 
враћају кући, речено је на 
О к р у г л о м  с т о л у 
п о с в е ћ е н о м  с т а р и м 
лицима , одржаном у 
Добоју.

-Нисам психолог да могу 
ући у њихову душу , али људи 
једноставно воле да су у 
својој кући. Ту је навикао, 
провео цијели живот , ту му је 
сигурност и зна да ће га ту 
чешће посјећивати дјеца, 
родбина. Одлазак од своје 
куће  они доживљавају као 
одлазак на последњи пут., 
истакао је Рајко Глигорић, 
п р е д с ј е д н и к  д о б о ј с ко г 
Удружења пензионера. 

     
Пет локалних заједница у 

БиХ : Добој и Шамац у  РС, те 
Тузла, Лукавац и Живинице у 

У  ПРОСТОРИЈАМА УДРУЖЕЊА ПЕНЗИОНЕРА

ОБИЉЕЖЕН ДАН 
СТАРИЈИХ ОСОБА

 
У просторијама Удружења пензионера града 
Добој и ове године обиљежен је Међународни 
дан старијих особа. Око 100 припадника 
најстарије популације провело је угодне 

тренутке уз дружење, музику, пјесму и игру, а 
њихову свечаност увеличао је Борис Јеринић, 
градоначелник  Добо ја  Поздравља јући 
пензионере Рајко Глигорић, предсједник 
Удружења је , између осталог нагласио:

 
- Резолуцијом Генералне Скупштине 

Уједињених нација , 1. октобар  проглашен је 
Међународним даном старијих особа.

 
Оваква одлука донесена је како би се 
нагласила важност креирања политика  и 
п р е т п о с т а в к и  к о ј е  ћ е  о м о г у ћ и т и 
достојанствен живот старијих особа те им  

осигурати да у друштву учествују у складу са 
њиховим физичким и интелектуалним 
способностима.

 
 Борис Јеринић, градоначелник. у свом 
обраћању изразио је задовољство што је 
Удружење пензионера града Добој  међу 
најактивнијим у РС , да изналази могућности за 

оваква окупљања, а тиме даје допринос 
свеукупном развоју и афирмацији Града Добоја.  
У том циљу обећао је пружање пуне подршке и у 
наредном периоду активностима Удружења, а 
посебно помоћи најугроженијим особама 
старије популације. Комплетно дружење 
пензионера протекло је у на опште задовољство 
свих учесника са жељом да се убудуће овакве 
манифестације организују у већем простору. 

ЗАЈЕДНИЧКИ
РЈЕШАВАЈУ ПРОБЛЕМЕ

Каса узајамне помоћи , која је 
формирана у саставу Удружења 
пензионера града Добој, оправдала 
је своје постојање изнад свих 
очекивања. Наиме, раст броја 
чланова је све већи чиме јача и 
финансијска стабилност касе. Број 
чланова Касе све је већи  , тако да је 
сада могуће мјесечно подијелити 

преко 40.000 КМ.  
- Од прве подјеле позајмица до 

данас преко Касе узајамне помоћи 
нашим корисницима подијелили 
смо више од милион марака, 
наглашава Перо Лазић, предсједник 
Одбора касе.

      -Када је донесена Одлука о 
формирању касе узајаммне помоћи 
вјеровали смо да ће, с обзиром на на 
велики број пензионера , чланова 
Удружења, ово бити прави потез,  
који ће бити од велике помоћи 
п е н з и о н е р и м а .  З а х ва љ у ј у ћ и 
новчаним средствима која добију из 
Касе,  пензионери рјешавају низ 
својих проблема , а средства враћају 
у  д е с е т  м ј е с е ч н и х  р а т а  у з 
минималну провизију од два посто, 
а обуставе рата путем чека врши 
Филијала ПИО Добој, наглашава 
Ра јко  Глигорић,  предс једник 
Удружења пензионера града Добој.

 У 2019. години 488 пензионера 
користило је позајмицу  из Касе 
узајамне помоћи, а подијељено је 
укупно 405.850,00 КМ, што је позив 
пензионерима ,који до сада нису 
учлањени у Касу узајамне помоћи, 
да то без било каквих предрасуда 
ураде.

ФБиХ,  у сарадњи са Црвеним 
крстом Швајцарске, укључило 
се у пилот  пројекат здравог 
старења,  који предвиђа да 
л о к а л н и  Ц р в е н и  к р с т 
организује тимове његоватеља 
који би водили бригу о старим и 
изнемоглим у њиховим кућама. 
Резултати тог пројекта у Добоју 
представљени су управо на 
О к р у гл о м  с т о л у  ко ј и  ј е 
организовао Црвени крст.

    -Кренули смо са два 
запослена  кућна његоватеља и 
пет корисника. Међутим, сада 
је око 50 корисника и пет 
кућних његоватеља. Имамо 
к о р и с н и к е  к о ј и м а  с у 
његоватељи потребни да их 
изведу у шетњу или да им 
о б е з б и ј е д е  н е о п х о д н е 
намирнице из трговине или 
л и ј е к о в е  а л и  и м а м о  и 
непокретне кориснике којима је 
потребна комплетна кућна 
њега, рекао је Михајло Арсенић 
, секретар добојског Црвеног 
к р с т а .  О в а ј  п р о ј е к а т 
финансирају локална заједница 
и Црвени крст Швајцарске, док 
к о р и с н и ц и  п л а ћ а ј у 
партиципацију.

Бранко Урумовић

АКТИВНОСТ УДРУЖЕЊА ПЕНЗИОНЕРА ДОБОЈ 

ПОСЈЕТА ДОМУ ЗА СТАРА ЛИЦА НА ПРЕСЛИЦИ     
старија лица  налазе се штићеници са 
добојске, теслићке и станарске општине. 
Капацитет Дома, који је отворен 2011. 
године, је за 50 особа а тренутно борави 40 
особа. Већину чине штићеници које шаље 
Центар за социјални рад Добој, а има и 
оних који бораве  самостално уз мјесечну 
надокнаду. 
      О штићеницима за старија лица на 
Преслици брине особље које поред 
управника Остојића и социјалног радника 
Далибора Гостића, чине и медицински 
радници и кувари... Свакодневно су овдје 
обезбијеђена  три оброка и ужина , а 
редовне су посјете љекара из Дома 
здравља Добој. Како је ово установа 
отвореног типа штићеници слободно 
вријеме користе зна разне начине од 
шетње, играња шаха, гледања ТВ програма 
и дружења.

који је рекао:
   -Драго нам је што су нашу установу 
посјетили и представници најстарије 
популације - пензионери, чиме су показали 
да су солидарни са лицима која бораве у 
установама оваквог типа. Иако овдје имају 

све одговарајуће услове штићеници 
срећни када их неко посјети јер тада осјете 
да нису сами. . Наиме, у овом Дому за 

У оквиру обиљежавања   1. октобра 
Међународног дана старијих особа 
представници Удружења пензионера града 
Добој, које је предводио Рајко Глигорић, 
предсједник, посјетила је Јавну установу 
"Дом за стара лица Добој" на Преслици. 
Том приликом корисницима Дома уручени 
су скромни поклони , а Рајко Глигорић је 
поздравио особлје и штићенике Дома
         -Удружење пензионера града Добој , 
и а к о  р а с п о л а ж е  с а  с к р о м н и м 
финансијским средствима  изналази 
могућност да организује посјете оваквим 
установама. Данас смо у овој установи 
први али не и последњи пут а повод је 
обиљежавање Међународног  дана 
старијих особа. Желимо да ван пренесемо 
жеље наших пензионера да се не осјећате 
заборављеним и да уз овакво особље  Дома 
будете увијек расположени и задовољни.
    На посјети се захвалио Ненад Остојић, 
управник "Дома за старија лица Добој", 

ПРЕДСТАВЉАМО МЈЕСНО УДРУЖЕЊЕ ПЕНЗИОНЕРА БОЉАНИЋ

Пензионери  у  Мје сном 
удружењу Бољанић, које дјелује 
у саставу Удружења 
пензионера града 
Добој, више су него 
з а д о в о њ н и 
реализацијом многих 
активности како на 
л о ка л н ом  т а ко  и 
ш и р е м  п од р у ч ј у. 
Наиме, захваљујући 
доброј организацији 
рада Управног одбора 
на челу са Бранком 
Урумовићем, предсједником, у 
овом мјесном удружењу нема 
н е р и ј е ш е н и х  п и т а њ а  код 
чланова најстарије популације.

- Уп р а в н и  о д б о р  М ј е с н о г 
удружњња пензионера Бољанић, које 
има девет чланова,  усмјерио је своју 

активност првенствено 
на стварању услова на  
већем омасовљењу , те  
о м о г у ћ а в а њ у 
п е н з и о н е р и м а 
остваривање основних 
п р а в а  у  о к в и р у 
Удружења пензионера 
града Добој и Мјесног 
удружења Бољанић. 
Као резултат такве 
активности највећи 
успјех смо постигли 
адаптацијом простора и 

отваранјем Клуба пемзионера  , а што 
нам је створило повољне услове за 
рад, истиче Бранко Урумовић, 
предсједник Мјесног удруженја 
пензионера.

Урумовић.
   
У  п р о т е к л о м  п е р и о д у 

руководствооко  овог мјесног 
удружења организовало је 
излете како у неколико мјеста у 
Републици Српској тако и 
Србији гдје су се упознали са 
б р о ј н и м  и с т о р и ј с к и м 
знаменитостима а посјетили су 
и већи број манастира. Оно што 
посебно треба нагласити јесте 
чињеница  да  ј е  у  оквиру 
М ј е с н о г  у д р у ж е њ а 
организовано у 2017. и 2018. 
г о д и н и  д и ј е љ е њ е 
новогодишњих пакетића за 
унучиће . Наравно, за ову 
активност имали су велику 
помоћ спонзора и Удружења 
пензионера града Добој.

 
 Представљање Мјесног 

удружења пензионера Бољанић 
не би било потпуно ако се не 
наведе  и  чињеница  да  су 
организовали велико заједничко 
дружење са пензионерима из 
сусједних удружења пензионера 
те  да  су  за  све  усп јешне 
активности добили и Плакету 
Удржења пензионера града 
Добој за 2018. годину.

К л у б  п е н з и о н е р а  у 
Б о љ а н и ћ у  ,  з а х в а љ у ј у ћ и 
донацијама и пуној подршци 
Удружења пензионера града 
Д о б о ј ,  о т в о р и о  ј е  с в о ј е 
п р о с т о р и ј е  з а  д р у ж е њ е 
п е н з и о н е р а ,  д о г о в о р е  и 
планирање активности прије 
двије године.

   -Захваљујући властитом 
простору у могућности смо да 
се  све чешће састајемо и 
рјешавамо питања која су од 
и н т е р е с а  з а  п о б о љ ш а њ е 
стандарда пензионера. 

Посебну пажњу посвећујемо 
најугроженијим пензионерима 
тако да средства за помоћ  коју 
д о б и ј а м о  о д  Уд р у ж е њ а 
п е н з и о н е р а  г р а д а  Д о б о ј 
усмјеравамо управо онима са 
најнижим пензијама као и 
с о ц и ј а л н о  у г р о ж е н и м  и 
болесним члановима. Само у 
протекле двије године 120 
пензионера  у Бољанићу добило 
је новчану помоћ у износу од 
6.000 КМ а то ћемо чинити и у 
наредном периоду. Вриједно 
помена је и то да је већи број 
пензионера укључен у Касу 
узајамне помоћи,  наглашава 

КАСА УЗАЈАМНЕ ПОМОЋИ

СВЕ ВИШЕ ЧЛАНОВА ЗАЈЕДНИЧКИ
РЈЕШАВАЈУ ПРОБЛЕМЕ

КАСА УЗАЈАМНЕ ПОМОЋИ

СВЕ ВИШЕ ЧЛАНОВА



З Д Р А В С Т В О

 БРИГА О ЗДРАВЉУ ПЕНЗИОНЕРА

БЕСПЛАТНИ ПРЕВЕНТИВНИ 
ЉЕКАРСКИ ПРЕГЛЕДИ

Град Добој и Мјесна заједница Доњи град Добој, у 
сарадњи са Удружењем пензионера града Добој , ЈЗУ Дом 
здравља Добој и Црвеним крстом Добој,  организовали су 
почетком октобра заједничку акцију бесплатног 
превентивног љекарског прегледа , у просторијама 
Удружења пензионера града Добој.

  Дарко Билић, активиста у МЗ Доњи 
град, изразио је задовољство што се 
велики број становника најстарије 
популације ове мјесне заједнице одазвао 
превентивном љекарском прегледу. 

    Међутим, треба истаћи да је 
Удружење пензионера града  Добој прије 
овог прегледа организовало још три 
акције у погледу здравствене  заштите .

     -У мају ове године организовали 
смо предавање из здравства на тему 
дијабетеса а том приликом пензионерима 
је омогућено и бесплатно мјерење крвног 
притиска и шећера у крви. Услиједило је 
затим предавање психолога Младенке 
Михајловић почетком августа на тему 
"Психосоматске болести и значај 
п с и х о л о ш к е  п о д р ш к е "  г д ј е  ј е 
присуствовало око 50 пензионера. У 
септембру смо поново организовали 
бесплатно предавање о дијабетесу а 
пензионерима је омогућено бесплатно 
мјерење жећера у крви . 

Сва предавања успјели смо да 
реализујемо захваљујући доброј сарадњи 
са ЈЗУ Дом здравља Добој, каже Рајко 
Глигорић,  предсједник Удружења 
пензионера.

Мјерење шећера у крви

Интересовање за овај 
вид здравствене заштите 
б и о  ј е  и з н а д  с в и х 
очекивања  јер је прегледу 
приступило више од 100 
пензионера.

    Заједничкој акцији 
везаној за здравствене 
услуге присуствовао је 
Б о р и с  Ј е р и н и ћ , 
градоначелник Добоја, који 
је рекао да се здравственом 
с т а њ у  н а ј с т а р и ј е 
популације мора придавати 
значај те да ће Град Добој  
подржавати овакве акције и 
омогућавати пензионерима 
да контролишу здравље без  
чекања у здравственим 
установама.

Р а ј к о  Г л и г о р и ћ , 
предсједник Удружења 
пензионера града Добој , 
п о з д р а в и о  ј е  о в а к в у 
иницијативу и рекао да су 
про сторије  Удружења 
увијек отворене за овакве 
активности.

   Славко Кавчевић, 
директор ЈЗУ Дом здравља 
Добој нагласио је да је ова 
у с т а н о в а  у  с т а л н о м 
контакту са Удружењем 
пензионера и да је особље, 
од љекара до медицинских 
р а д н и к а ,  у в и ј е к  н а 
располагању када су у 
п и т а њ у  а к ц и ј е 
з д р а в с т в е н и х  у с л у г а 
пензионерима.

Са предаванја о дијабетесу

ZDRAVA HRANA

BIJELI  LUK
HRANA I LIJEK

Nezamjeњivim okusom, bijeli luk vlada 
kuhiњama veћ vijekovima. Osim  шto 
poboљшava naшa jela, bijeli luk poboљшava 
i naшe zdravљe.
Poboљшava kardiovaskularno zdravљe
Sastojci bijelog luka proшiruju krvne sudove 
te smaњuјu krvni pritisak, tvrdi dr. Вiliam 
В. Li, a dodavanjem samo dva чena bijelog luka 
snizit ћete krvni tlak, poboљшati zdravlje 
srca te usporiti razvoj srчane bolesti kod 
starijih osoba.
Poboљшava imunitet
Bijeli luk podstiчe otpuшtaњe odbrambenih 
imunoloшkih ћelija tijela koje briшu sve 
nepoжeљne nametnike te  шtiti od 
infekcija, kazao je dr. Li.
Osim toga bogat je vitaminom C koji je 
koristan pri zaшtiti od prehlade te 
unutraшn jih  infekci j a .   Izvor  j e 
organosumpornih spojeva (poput alicina) 
k o j i  i m a j u 
imunomodulatorna 
s v o j s t v a  i 
u b l a ж a v a j u 
simptome gripe i 
prehlade.
Namaz od bijelog 
l u k a  m o ж e t e 
pripremiti tako 
da шest чenova pomijeшate s 200 g svjeжeg 
krem-sira, 100 g maslaca, malo soli i bibera 
te zaчinskim biljem poput bosiљka, 
ruжmarina, жalfije i majчine duшice. Ako 
volite љuto, slobodno ubacite sitno 
nasjeckanu чili papriчicu.
Podstiчe mrшavљenje
Neka istraжivaњa pokazala su kako je bijeli 
luk odliчan za kontrolisanje, ali i smaњeњe 
tjelesne teжine.
Kako bi pri svakom kuhaњu s bijelim lukom 
dobili sve њegove benefite, bijeli luk prije 
kuhaњa zdrobite te ostavite da stoji na sobnoj 
temperaturi do 10 minuta kako bi otpustio 
sve korisne enzime. 

МАЛО СМИЈЕХА:

Нема наш човјек шта да донира од органа јер:

- ЏИГЕРИЦУ МУ ПОЈЕЛА ДЈЕЦА, 

-БУБРЕГЕ МУ ОДВАЛИЛА ПОЛИЦИЈА, 

-РУКЕ И НОГЕ ОТПАЛЕ КОД ПРИВАТНИКА, 

-ЈЕТРА ОТИШЛА ОД АЛКОХОЛА, 

-СРЦЕ МУ ОТЕЛА БИВША,

-МОЗАК МУ ЗАРИБАО, А МУДА

 НИКАДА НИЈЕ НИ ИМАО.

.............

ГДЈЕ ГА НАЂЕ?

Ујутро у два сата жена пробуди мужа и каже:

-Мужићу мој, ја бих мало радила оне ствари!

-Ајде, луда жено спавај, кога да ти у ово глуво 

доба наћем!

Б И Л Т Е Н



БИЛТЕН А К Т И В Н О С Т И

ИЗЛЕТИ ПЕНЗИОНЕРА ОДРЖАН 6 . ШАХОВСКИ ТУРНИР ПЕНЗИОНЕРА

ТИТУЛА ШОЛАЈИ
На 6. шаховском првенству добојских пензионера , које је 

одржано у просторијама Удружења пензионера, учествовало је 
18 шахиста који су се борили за наслов првака а и учешће на 
Републичком првенству пензионера РС у Требињу. Након седам 
одиграних кола по швајцарском систему прва три мјеста 
освојили су Вељко Шолаја и  Бране Чакаревић са по 6 и Недељко 
Јотановић са 4,5 поена..

 Побједнички пехар припао је Вељку Шолаји који је сакупио 
поене у игри са противницима боље пласираним на крају 
такмичења, без обзира што је исти број поена имао и Чакаревић. 
Ипак, њих двојица су изборили право да учествују на првенству 
у Требињу. 

    Учеснике првенства и госте поздравио и зажелио им успјех 
Рајко Глигорић, предсједник Удружења пензионера. Он је 

истакао да је и ово такмичење наишло на пуну подршку  локалне 
власти, односно градоначелника Добоја, који је био и спонзор 
манифестације. 

    Борис Јеринић, градоначелник Града Добој, отварајући 
првенство добојских пензионера у шаху, нагласио је да је Град 
Добој у границама могућности увијек помагао овакве 
активности те да ће и у наредном периоду посебна пажња бити 
посвећена најстаријој популацији.

 . Јеринић је након отварања одиграо партију шаха са 
најстаријим учесником  Кузманом Николићем (79) а он је уједно, 
поред обезбијеђених новчаних награда тројицу првопласираних 
лично наградио са по 100,00 КМ.

     По завршетку такмичења, које протекло у изванредној 
атмосфери, и уз стрктно пошзовање главног судије Мирка 
Јовића, Рајко Глигорић уручио је пехаре за тројицу 
првопласираних и новчане награде, и још седам такмичара до 10. 
мјеста, добило је новчане награде.

       Првенство је завршено дружењем такмичара уз скромну 
закуску.

ПОСЈЕТА АНДРИЋГРАДУ
Удружење пензионера града Добој организовало је 
и ове године неколико излета за своје чланове. За 
разлику од ранијих година овај пут акценат је био на 
мјесним удружењима која су показала интерес за 
самостално организовање излета, наравно уз пуну 
подршку Удружења пензионера .  Тако  су 
припадници најстарије популације посјетили више 
знаменитости и историјских мјеста у Републици 
С р п с к о ј  и  С р б и ј и .

      Удружење пензионера града Добој , поред 
организовања два излета и посјете манастиру 
Липље, те боравку на Хајдучким водама и  Бањи 
Врућици , омогућило је пензионерима да посјете 
Андрићград и манастир Добрун. Била је то прилика 
да око  200 пензионера  ужива у љепотама  
знаменитостима овог дијела Републике Српске , а 
посебно понесе незаборавне слике из Андрићграда. 
     Када су у питању мјесна удружења вриједно је 
напоменути на добру активност и реализацију 
програма рада Мјесног удружења Костајница. 
Новоизабрани предсједник Драгољуб Милићевић 
организовао је излет за око 150 пензионера у 
манастир Липље а затим боравак на Хајдучким 
в о д а м а  и  Б а њ и  В р у ћ и ц и . .
     Пензионери Стрјежевице, Трбука, Осојнице 
посјетили су манастир Озрен гдје су присуствовали 
манифестацијама и слављу поводом великог 
п р а з н и к а  В е л и к е  Г о с п о ј и н е .
      Како истичу у Стручној служби удружења 
пензионера града Добој са излетима ће бити 
н а с т а в љ е н о  и  у  н а р е д н о ј  г о д и н и .

Учесници 6. шаховског турнира

Уручивање Захвалнице градоначелнику града Добоја

Пензионери Костајнице у Липљу
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